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PROTOKÓŁ Nr 0063-4/28/2010 
z posiedzenia  Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

w dniu 17 czerwca 2010r. 
 

 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 8.00 – 11.30 
 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczył radny Zbigniew 
Rutkowski – usprawiedliwiony.  
 
 
 
Porządek obrad: 
 
I część posiedzenia  –  godz. 8.00 – 10.00 
 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Strategia rozwiązywania problemów społecznych w mieście Jastrzębie Zdrój – 
    sprawozdanie za rok 2009r. 
4. Sprawa noclegowni. 
5. Sprawy bieżące. 

 
 - projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój na 2010 
    rok, 
 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
    wykonania budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój za pierwsze półrocze roku  
    budżetowego oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych  
    samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego, 
 
 - projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
     Miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
 - odpowiedź na pismo w sprawie wyasygnowania środków finansowych 
   niezbędnych do kompleksowego wyposażenia sali terapii, 
 
6. Plan pracy komisji na II półrocze 2010r. 
7. Przyjęcie protokołów z posiedzeń komisji w dniach:  22 kwietnia 2010r. i 20 maja 
    2010r.  
8. Wolne głosy i wnioski. 
 
 
 
II część posiedzenia  -  godz. 10.00 – 11.30 
 
9. Wyjazd do Publicznego Żłobka Nr 1. 
    - posiedzenie wyjazdowe 
10. Zakończenie posiedzenia. 
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I część posiedzenia 
 
 
Ad. 1 
 
Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca komisji radna Bernadeta Magiera, 
która powitała zebranych . 
 
 
Ad. 2 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się 
– 0. 
 
 
 
Ad. 3 
   
Strategia rozwiązywania problemów społecznych w mieście Jastrzębie Zdrój –
sprawozdanie za rok 2009r. 
 
 
Teresa Bac 
- Omawiany dokument obowiązuje w latach  2006 – 2010. Obecnie jesteśmy w 
trakcie opracowywania nowej strategii na lata 2011 – 2015. Sprawozdanie za 2009r. 
dotyczy trzech obszarów, a mianowicie  -  rynku pracy i edukacji, pomocy społecznej i 
ochrony zdrowia oraz przeciwdziałania uzależnieniom i polityka prorodzinna. 
Wskazaliśmy działania instytucji działających w obszarze polityki społecznej, aby 
pokazać ich pracę.  W rozdziale – rynek pracy i edukacja, jest mowa o pracach 
społecznie – użytecznych.  Komisja zajmowała się już tym tematem.  Prace te cieszą 
się dużą popularnością i być może, że i w przyszłym roku będzie zainteresowanie tymi 
pracami.  W ubr. realizowany był w projekcie systemowym program –  krok do przodu, 
związany z naszymi podopiecznymi. Były to działania związane z poprawą ich 
samooceny, ukierunkowane na pokazanie ich możliwości. Poprzez warsztaty, szkolenia 
i treningi, mieli możliwość zapoznania się z warunkami komunikacji, kontaktów 
interpersonalnych, zmiany postawy życiowej, zwiększenia wiary we własne siły i 
wzrost motywacji. Jeżeli chodzi o urząd pracy, to na koniec grudnia było 
zarejestrowanych 3312 osób bezrobotnych.  Stopa bezrobocia wyniosła 8,1%. 
Najczęściej bezrobotnymi są kobiety i ludzie młodzi do 25 roku  życia.   Często osoby 
te nie posiadają formalnych kwalifikacji do wykonywania zawodu, mają bardzo niski 
poziom wykształcenia, jak szkoła podstawowa i gimnazjum.  Urząd ma wiele działań 
skierowanych na rzecz osób niepełnosprawnych.  Różnymi formami aktywizacji urząd 
pracy objął w ubr. ponad 1600 osób.  Na szkolenia indywidualne zostało skierowanych 
117 osób bezrobotnych.  Ze  szkoleń skorzystało 379  osób, a ukończyło je 340.  W 
ubr. urząd zarejestrował 2752 oferty pracy i były to oferty z zakładów pracy i oferty 
substydiowane.  Poradnictwem indywidualnym zostało objętych ponad 2 tys. osób. 
Działania ze strony urzędu pracy i ośrodka pomocy są działaniami aktywizującymi 
środowisko.  Jeśli chodzi o pomoc społeczną i ochronę zdrowia, to  wskazano szkolenia 
prowadzone w ośrodku, a prowadzące do podniesienia umiejętności, bardziej 
profesjonalnej pracy pracowników ośrodka.  Odbyło się siedem szkoleń i  
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korzystamy z szeregu  szkoleń bezpłatnych proponowanych nam ze strony ośrodka 
polityki społecznej.  Osoby  objęte pomocą korzystają też z programu unijnego, 
realizowanego przez parafię św. Katarzyny, która została wyłoniona w drodze konkursu 
organizowanego przez wydział zdrowia.  Z programu skorzystało ponad tysiąc osób i 
wydano 25 ton żywności oraz 25 tys. litrów mleka.  Żywność jest różna, są to artykuły 
spożywcze hermetycznie zamykane.  Co roku organizujemy, przed świętami Bożego 
Narodzenia , akcję przygotowania paczek dla naszych podopiecznych i korzystamy z 
paczek przekazanych przez sponsorów.  Od wielu lat prowadzona jest rehabilitacja 
społeczna  np. w zakresie dofinansowania sportu, rekreacji i turystyki, dofinansowanie  
sprzętu rehabilitacyjnego i dofinansowanie sprzętu do terapii zajęciowej.  W ubr. po 
raz drugi był zorganizowany dzień walki z ubóstwem.  Przygotowana została 
bezpłatnie przez zakład karny grochówka.  Sponsor zakupił produkty do 
przygotowania grochówki.  Wydano prawie 200 porcji. W dwóch niepublicznych 
zakładach opieki zdrowotnej organizowane są  grupy wsparcia dla osób z  
zaburzeniami psychicznymi.  W ośrodku pomocy  działają grupy wsparcia dla tych, 
którzy mają taką osobę w rodzinie.  Działania obejmują chorych i ich rodziny.  
Prowadzone są też działania edukacyjne dla młodzieży, która weszła w konflikt z 
prawem.  Są też prowadzone zajęcia korekcyjno – koedukacyjne dla sprawców 
przemocy przez terapeutów. Na zajęcia osoby kierują kuratorzy sądowi i pracownicy 
socjalni.  Ośrodek pomocy prowadzi też działania na rzecz osób starszych, nie tylko w 
zakresie usług opiekuńczych, ale i kieruje do domów  pomocy społecznej, a osoby 
sprawne fizycznie mają możliwość korzystania z zajęć w klubie i bibliotece miejskiej.   
Gwarancją bezpieczeństwa socjalnego jest posiadanie własnego mieszkania. W ubr. 
było 329 mieszkań socjalnych, a wniosków o mieszkanie złożono około 300.  Kolejny 
obszar działania to przeciwdziałanie uzależnieniom i polityka prorodzinna.  W 
informacji zostały ujęte działania podejmowane przez policję, przez  straż miejską, 
wydział edukacji i poradnię psychologiczno – pedagogiczną.  W ośrodku pomocy   
prowadzono zajęcia  w zespołach inter dyscyplinarnych.   Dziękuję.           
 
Bernadeta Magiera 
- Dziękuję.  Zakres prac jest ogromny.  Dopiero po zapoznaniu się ze 
sprawozdaniem uświadamiamy sobie , jaki to jest ogrom pracy.  Zapytam odnośnie 
punktu dotyczącego współpracy w zakresie zdrowia  mieszkańców.  Chodzi o ludzi 
chorych na schizofrenię i często spotykamy się z pytaniem, jak pomóc takiemu 
człowiekowi.  Zdarza się, ze taka osoba nie da sie zbadać, a jest podejrzenie o 
dysfunkcje psychiczne.  Są przypadki, że członkowie rodzin przychodzą po pomoc.     
 
Teresa Bac 
- Lekarze psychiatrzy, z przychodni przy ul. Wrocławskiej, przyjeżdżają na wizyty 
domowe,  jak pacjent sam nie przyjdzie do lekarza.  Jeżeli osoba jest samotna, to 
można zgłosić do ośrodka pomocy społecznej, bo też współpracujemy z tą poradnią.            
Podejmowane są odpowiednie działania, pracownik socjalny robi wstępną ocenę 
sytuacji i jeśli taka osoba nie chce się leczyć, a lekarz widzi potrzebę umieszczenia 
danej osoby w szpitalu to kierowany jest  wniosek do sądu o przymusowe leczenie.     
 
Teresa Jachimowska 
- Grupa wsparcia w ośrodku pomocy współpracuje z rodzinami, bo terapie uczą 
postępowania.  Na spotkania zapraszani są też specjaliści z danej dziedziny.  Czasami 
nie można dotrzeć do pacjenta, ale dociera się do rodziny i uczy ją zachowania w 
danej sytuacji.     
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Celina Jaworecka 
- Interesuje mnie co dalej w sprawie  mieszkań chronionych, schroniska dla 
samotnej matki  z dzieckiem, schroniska dla bezdomnych i domu dziennego pobytu 
dla osób chorych na schizofrenię  i świetlicy środowiskowej.  Co nie udało się do tej 
pory zrealizować i dlaczego ?   Brakuje mi tego w sprawozdaniu mimo, że te sprawy 
zostały zawarte w  strategii zdrowotnej.  Ilu mamy pracowników socjalnych, a jaka 
jest norma ?   
 
Teresa Bac 
- Jeśli chodzi o mieszkania chronione, to mamy zarówno dla dziewczyn jak i 
chłopców.  Co do schroniska, to temat był wielokrotnie omawiany. Będzie noclegownia.        
 
Celina Jaworecka 
- Czy w tych mieszkaniach  jest niedopełnienie, czy nie ma osób, które chciałyby 
tam  mieszkać   ? 
 
Teresa Bac 
- Są to mieszkania przeznaczone dla dzieci opuszczających placówki opiekuńcze.  
Może nie być chętnych. Jeżeli dzieci opuszczające placówki znajdują miejsce w 
rodzinie, to nie są kierowane do takich mieszkań.  To są mieszkania interwencyjne i 
można w nich przebywać do dwóch lat.     
 
Celina Jaworecka 
- Kiedy ruszy schronisko dla samotnych kobiet i dzieci ? 
 
Teresa Jachimowska 
- To są sprawy, które nie zostały dotąd uregulowane.    
 
Bernadeta Magiera 
- Jak długo taka sytuacja może trwać ? 
 
Teresa Jachimowska 
- My nie mamy na to wpływu.  
 
Teresa Bac 
- Obecnie jest 24 pracowników socjalnych. 
 
Bernadeta Magiera 
- Czy nie jest ich za mało ? 
 
Teresa Jachimowska 
- Bazujemy na pracy związanej z przyznaniem świadczenia osobom uprawnionym. 
 
 
 
Ad. 4 
 
Sprawa noclegowni. 
 



 
Franciszek Piksa  -  I Z-ca Prezydenta Miasta  
− Czynione są przygotowania do remontu, który będzie w drugim półroczy br. 
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Będzie budynek socjalny, będą odpowiednio przygotowane pomieszczenia. Na 
początku ośrodek pomocy społecznej będzie koordynował prace w ośrodku.       
 
Tadeusz Sławik 
- Propozycja jest dobra, bowiem w innych samorządach  również opieka społeczna 
zajmuje się tymi sprawami. 

 
 
Celina Jaworecka 
- W związku z tym ośrodek pomocy społecznej dostanie dodatkowe etaty ? 
 
Teresa Jachimowska 
- To jest konieczne.  
 
Celina Jaworecka 
- Jak będzie wyglądał harmonogram prac ? 
 
Beata Olszok  -  dyr. Miejskiego Zakładu Nieruchomości 
- W kwietniu uchwałą rady zostały przesunięte środki,  w wysokości 700 tys. zł na 
realizację zadania – adaptacja budynku Wodzisławska 15 na potrzeby noclegowni. 
Przygotowywana była specyfikacja potrzebna do ogłoszenia przetargu.  Został 
zakończony przetarg na projektowanie. Według naszej koncepcji główny budynek przy 
ul. Wodzisławskiej 15  ma sześć pomieszczeń i chcemy je w całości zaadoptować , na 
potrzeby przebywających tam osób.  Nie możemy wykorzystać piwnic, bo mają tylko 
1,90 wysokości, a pogłębianie to dodatkowe koszty.  Zostaną zrobione wylewki i 
pomieszczenie będzie przeznaczone do celów gospodarczych. Budynek wymaga 
remontu pod względem wymiany okien,  wymiany dachu instalacji centralnego 
ogrzewania z ogrzewania piecowego na centralne ogrzewanie.  Wokół budynku będą 
ustawione kontenery – sanitarny i do kwarantanny.  W noclegowni ludzie przebywają 
czasowo.  To nie będzie schronisko. Będzie też kontener dla pracowników obsługi i 
kontener na urządzenie świetlicy.  W głównym budynku  powstaną punkty czerpania 
wody oraz droga dojazdowa do obiektu.  Wymienione środki zostaną przeznaczone na 
adaptację budynku wraz z  zakupami.  
 
Celina Jaworecka 
- Jak będzie rozwiązany problem ciepłego posiłku ? 
 
Teresa Jachimowska 
− To ma by noclegownia i ma ona określone zasady.  Chcący skorzystać z noclegowni 

przychodzą do budynku na godz. 19.00, a wychodzą o 7.00 rano.  Jest to system 
przyjęty we wszystkich noclegowniach.  W związku z tym przychodzą  z własnym 
pożywieniem, mogą je podgrzać i spożyć na miejscu. Nie ma ciepłego posiłku. 
Ludzie przebywają tam w nocy, co zapewnia im bezpieczeństwo.  Mogą przebywać 
codziennie inne osoby i trzeba im przygotować pomieszczenia, aby miały gdzie 
spać, umożliwić skorzystanie z łazienki. Trzeba mieć zapewnione pranie pościeli np. 
przez firmę  lub pralki, aby uprać coś na miejscu.  Musi  być zapewniony kontakt z 
firmami dezynfekcyjnymi, bo może być tak, że codziennie będzie konieczność 



przeprowadzenia  takiej czynności.  Trzeba również zapewnić możliwość opieki 
przynajmniej przez dwóch opiekunów.  Potrzebna będzie osoba na ½ etatu do 
sprzątania części pomieszczeń, których nie będą sprzątali klienci noclegowni.  W 
noclegowniach ustala się bowiem harmonogram sprzątania, bo zdarza się, że 
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przebywają tam te same osoby.  Na wyposażeniu noclegowni musi być alkomat i 
osoba, która  sprawdzi.  Noclegownia jest odpłatna, pobiera się jeden procent dochodu 
osoby samotnej.  Nie zawsze jest możliwość ściągnięcia  pieniędzy.  Wyposażenie jest 
bardzo skromne, są to łóżka.  W świetlicy,  w okresie zimowo – jesiennym, będzie 
możliwość  przebywania, aby osoby miały schronienie przed  warunkami  
pogodowymi.   Po sprawdzeniu zima miejsc ,gdzie bezdomni przebywali było to  w 
granicach 26 – 30 osób. Obawiamy się, że po powstaniu noclegowni część osób  
zechce wrócić do miasta.  Największe problemy sprawiają osoby przebywające w 
noclegowni sporadycznie.  Praca opiekuna w noclegowni jest stresująca  i taki wybór 
bywa trudny.  Trudno teraz powiedzieć jakie to będą koszty. Są one różne w 
poszczególnych noclegowniach.  W ośrodku pomocy czuwa nad tym pracownik 
zajmujący się osobami bezdomnymi.  Nie ma kierownika noclegowni są opiekunowie, 
a  nadzór pełni pracownik ośrodka pomocy społecznej.     
 
Celina Jaworecka 
- Jak będzie rozwiązany problem osoby, którą np. o godz. 20.00 przywiezie straż 
miejska i jest ona zmarznięta , głodna i nic ze sobą nie ma  ?   
 
Teresa Jachimowska 
- W noclegowni będzie kuchenka, lodówka. Jest możliwość skorzystania z 
produktów hermetycznie zamkniętych.  Parafia pw. św. Katarzyny wydaje ciepłe posiłki   
i można zostawić część hermetycznie zamkniętych porcji w lodówce.    
 
Bernadeta Magiera  
- Jak będzie rozwiązana pomoc medyczna, gdyby zaszła taka konieczność ?  Czy 
jest rozważana możliwość, że jak w noclegowni będą wolne miejsca, to przyjmie się 
bezdomnych spoza miasta, oczywiście za odpłatnością  ?  
 
Teresa Jachimowska 
- Co do pomocy medycznej, to znajdująca się na terenie miasta, czyli pogotowie i 
szpital.  Jeżeli chodzi o bezdomnych spoza miasta, to mogą być takie sytuacje, ale 
wtedy trzeba skierować w miejsce skąd możliwy będzie zwrot środków za pobyt u nas.         
 
Celina Jaworecka 
- Kiedy planowane jest otwarcie noclegowni ? 
 
Beata Olszok 
- Dzisiaj nie odpowiem.  Chcielibyśmy, aby to był np. październik, listopad.   
 
Celina Jaworecka 
- Czy mamy obowiązek zapewnić posiłek w noclegowni ? 
 
Teresa Jachimowska 
- Nie ma przepisów mówiących o standardzie.  Noclegownia jest pobytem 
czasowym zapewniającym nocleg. Bezdomny jest bezpieczny, ma nocleg i potem 
opuszcza to miejsce. Nigdzie nie ma możliwości skorzystania z posiłku. Trzeba  dotrzeć 



do miejsca, gdzie posiłek jest wydawany czyli do jadłodajni.  Inaczej jest w 
schronisku, gdzie jest żywienie.    
 
Celina Jaworecka 
− Noclegownia będzie dla kobiet i mężczyzn ? 
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Teresa Jachimowska 
- Tylko dla mężczyzn.  
 
Bernadeta Magiera 
- Czy wobec tych ludzi będzie prowadzona resocjalizacja ?   
 
Teresa Jachimowska 
- Ustawa o pomocy społecznej mówi o formie wyprowadzenia z bezdomności.  
Programy powinny być prowadzone w miejscach stałego pobytu bezdomnych. 
Noclegownia niezbyt temu sprzyja.  Osoby bezdomne są w stałym kontakcie z 
pracownikiem socjalnym i niektóre z nich były poddawane programom systemowym.  
Jednak niektórych osób nie można zmienić.  
 
Tadeusz Sławik 
- Czy zostały wyprowadzone osoby tam mieszkające ?   
 
Beata Olszok 
- Prowadzone są przekwaterowania  do mieszkań socjalnych.  Dobrze by było, aby 
miał miejsce również element wychodzenia z bezdomności mimo, że będzie to 
noclegownia.   Można próbować chociaż jest to bardzo trudne.   
 
Bernadeta Magiera 
- Dziękuję za informacje.  
 
 
 
Ad. 5 
 
Sprawy bieżące. 

 
 -  projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój 
    na 2010 rok, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz  Holesz skarbnik miasta.   Proponuje  
się zmienić plan dochodów i wydatków budżetu miasta. Ulega zmianie limit wydatków 
związanych z wieloletnimi programami inwestycyjnymi w 2010r. i w latach następnych. 
Zmianie ulega plan dotacji, plan dochodów własnych i wydatków nimi finansowanych. 
Ulega zmianie plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych miastu ustawami. Plan przychodów i rozchodów budżetu miasta też 
ulega zmianie. Zmienia się limit wydatków związanych z wieloletnimi programami i 
projektami realizowanymi ze środków, o których w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3.   
 
Bernadeta Magiera 
- Skąd się wzięły różnice w przypadku przeszkoli ?      
 



Dariusz Holesz 
- Wynika to z ilości wymienianych okien. 
 
Bernadeta Magiera 
− Czyli oddymianie i okna są razem.  Są prace termo modernizacyjne w budynkach 

przedszkolnych. 
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Dariusz Holesz 
- To są inne rzeczy.  Oddymianie to remonty, a  prace termo modernizacyjne są 
traktowane jako odrębne zadanie.  Na okna jest odrębny przetarg i na prace  termo 
modernizacyjne też odrębny przetarg. To są różne firmy.       
 
Tadeusz Sławik 
- Stan budżetu w uchwale.    
 
Dariusz Holesz  
- Informacja zostanie przekazana, będzie jednolity tekst budżetu. Deficyt nie jest 
ruszany, stan dochodów i wydatków  będzie większy.     
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0 powyższy projekt uchwały.   
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji 
  o przebiegu  wykonania budżetu Miasta Jastrzębie Zdrój za  
  pierwsze półrocze roku budżetowego oraz informacji o przebiegu  
  wykonania planów finansowych samorządowych instytucji   
  kultury za pierwsze półrocze roku budżetowego, 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. Powiedział, że projekt 
uchwały został przygotowany w związku z wejściem w życie przepisów nowej ustawy  
o finansach publicznych.  Realizacja uchwały nie będzie powodowała skutków 
finansowych dla budżetu miasta.   
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0  . powyższy projekt uchwały.  
 
 
 
 - projekt uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
     Miasta Jastrzębie Zdrój, 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz. Weszły w życie przepisy 
ustawy o finansach publicznych i w związku z tym zachodzi konieczność opracowania 
nowego projektu uchwały rady miasta  w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej i dostosowanie jej do obowiązujących przepisów.    
 
 
 
Celina Jaworecka 



- Prosiłam, aby w jednym z punktów było zapisane, że za pośrednictwem 
przewodniczącego rady  radni otrzymują na siedem dni przed.    
 
Dariusz Hiolesz 
- Komisja rewizyjna wniosła  taki wniosek do prezydenta miasta i zostanie on 
rozpatrzony.  
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Celina Jaworecka 
- Na komisji rewizyjnej pytaliśmy, czy to komisja skarbu ma decydować  o 
wnioskach złożonych przez pozostałe komisje.  Chodzi o to, które uznać za zasadne,   
przyjąć do budżetu, a które odrzucić.  Myślę, że to nie jest właściwy organ decydujący 
o wnioskach.  Wnioski do budżetu z czegoś wynikają i co uznać za priorytet z 
wniosków złożonych przez pozostałe komisje.  Czy to komisja skarbu ma zdecydować, 
czy ktoś inny ?        
 
Dariusz Holesz 
- Komisja skarbu decyduje, które wnioski uważa ... 
 
Celina Jaworecka 
- A dlaczego komisja skarbu ma decydować ?  Chodzi mi o to, żeby to nie komisja 
skarbu decydowała, które wnioski przejdą dalej, tylko odpowiednie służby.   
 
Bernadeta Magiera 
- Kto ma decydować według pani radnej ?  
 
Celina Jaworecka 
- Rada.  
 
Bernadeta Magiera 
- Na sesji bronimy swoich racji i wniosków.  
 
Celina Jaworecka 
- Wnioski ze wszystkich komisji będą złożone do komisji skarbu. Członkowie 
wszystkich innych komisji mogą przyjść na komisję skarbu, ale nie mają  prawa brania 
udziału w głosowaniu.  Nic więc nie zrobimy.  Nie wiem, czy dobrze jest, że komisja 
skarbu ma ostatecznie decydować, jakie pozycje powinny znaleźć się w budżecie.  
Jestem temu przeciwna i takie jest moje zdanie. Według mnie tak nie powinno być.  
 
Dariusz Holesz 
- Pani ma możliwość wystąpienia o zmianę zapisów. Jeżeli zmienimy zapis pkt 15 i 
komisje będą składały wnioski do prezydenta, to termin się nie zmieni i prezydent i 
tak będzie wnioski rozpatrywał.   
 
Celina Jaworecka 
- Chodzi mi o to, że ten kto przygotowuje budżet niech to rozpatrzy.   Komisja 
skarbu zdecyduje w głosowaniu, które wnioski złożone przez pozostałe komisje, będą 
ujęte w budżecie.  
 
Bernadeta Magiera 
− Wszystkie wnioski dotrą do prezydenta ? 

 
Celina Jaworecka 



- Nie. 
 
Bernadeta Magiera 
- Tylko te wybrane przez komisję skarbu.   
 
Dariusz Holesz 
− Wszystkie wnioski dotrą do komisji skarbu i komisja zdecyduje, które przyjmie. 
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Celina Jaworecka 
- Wydaje mi sie, że komisji skarbu daliśmy za dużo uprawnień.  Komisja skarbu 
zdecyduje. Nie zgadzam się z tym.    
 
Tadeusz Sławik 
- Można się zastanowić, jakie rozwiązanie wybrać. Twórcą budżetu jest prezydent 
miasta.  Komisje mają swoje kompetencje i jak chcą składają wnioski.  Rzecz się 
sprowadza do tego, kto to ma rozstrzygnąć.  Czy komisja skarbu sytuuje się ponad 
wszelkimi komisjami ?  Nie wynika to z żadnego aktu normatywnego.  Może to 
oczywiście wyniknąć z tej uchwały, jeśli taka będzie decyzja rady.  W którym miejscu 
usytuować tę kompetencję ?      
 
Dariusz Holesz 
- Jeżeli przejdzie to przez komisję skarbu, to prezydent będzie miał argument , że 
wnioski są zasadne.   
 
Celina Jaworecka 
- Jest to taka sama komisja jak inne komisje rady, działa na takich samych 
zasadach. Inaczej jest z komisją rewizyjną mającą inne uprawnienia.  Komisja skarbu 
opiniuje i nie może decydować za wszystkie pozostałe, bo nie wynika to z żadnego 
aktu i ze statutu również.  Wnioski wpływają do prezydenta i to prezydent ma 
zdecydować, które wnioski wpłyną na komisję skarbu.  Chyba, że prezydent chce 
scedować odpowiedzialność na komisję skarbu.  Jeżeli wniosek zostanie odrzucony, to 
będę miała pretensje do komisji skarbu, bo to komisja uznała, żeby odrzucić.  Komisja 
skarbu nie pracuje w terenie i nie zna potrzeb ujętych we wnioskach.  Aby odrzucić 
wnioski, trzeba uznać, czy są  zasadne, a żeby uznać ich zasadność, trzeba znać 
problem.    
 
Dariusz Holesz 
- Jest też kwestia wymagań formalnych.   
 
Celina Jaworecka 
- Załóżmy, że ma. Na jakiej podstawie komisja skarbu zdecyduje, co jest 
ważniejsze.   Czy nie powinien to być właściwy wydział, który na informację na dany 
temat.  
 
Dariusz Holesz 
- Komisja skarbu , odnośnie wniosków nie spełniających względów formalnych może 
zdecydować  o ich odrzuceniu.  Były wnioski, które nie wskazywały źródła kwot, nie 
wskazywały  wydatków. W praktyce będzie to wyglądało tak, że jeżeli wnioski nie będą 
spełniały wniosków formalnych prezydent odrzuci. Inne komisje mają swoich 
przedstawicieli w komisji skarbu.  Można zapisać, ze komisje składają wnioski do 
prezydenta.       



 
Celina Jaworecka 
- Wtedy prezydent bierze na siebie odpowiedzialność i wyjaśni dlaczego dany 
wniosek został odrzucony.  Jeżeli zostanie obecny zapis, to cała odpowiedzialność 
będzie ciążyła na komisji skarbu.    
 
Tadeusz Sławik 
− Ze względu na debatę budżetową  nad najważniejszą uchwałą, jest to dobre 
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rozwiązanie.  Jednocześnie jest odpowiedzialność po stronie rady miasta  i komisji 
skarbu.  Chodzi o kompromisowe rozwiązania. Najpierw jest przygotowanie projektu 
budżetu, dyskusja i decyzje.  Skoro decyzje są wspólne, to jest to dobre rozwiązanie.      
 
Bernadeta Magiera 
- Czy prezydent jest obecny na posiedzeniu komisji skarbu ? 
 
Tadeusz Sławik 
- Tak prezydenci są obecni.    
 
Celina Jaworecka 
- To komisja skarbu decyduje, które wnioski opiniuje, a które odrzuca.  Według 
mojej oceny komisja skarbu powinna pilnować, żeby nie wzrastał deficyt, żeby wydatki 
nie były bez pokrycia i tego ma pilnować.   
 
Dariusz Holesz 
- Powiem państwu, jak teraz będą wyglądały uchwały budżetowe.  Wniesienie 
zmian w budżecie nie będzie proste.  Budżet będzie wyglądał trochę inaczej.  Podział 
na działy i rozdziały zostaje.  Dochody i wydatki już państwo poznali.  Obecnie będzie 
uchwała budżetowa, dotycząca tylko roku 2011.  Będzie też uchwała w sprawie 
prognozy finansowej, odnośnie wieloletniego planu inwestycyjnego.  Zawiera ona 
wszystkie elementy wynikające z uchwały budżetowej i elementy przyszłościowe.  W 
WPI będą zawarte wszystkie przedsięwzięcia realizowane przez miasto.  Będzie też 
wskazana prognoza długu.  WPE będziemy robić do 2042r. , bowiem obowiązuje to do 
okresu, dokąd mamy zaciągnięte zobowiązania.  Jakakolwiek zmiana w budżecie  
powoduje, że trzeba zmienić WPE  i wszystkie załączniki do uchwały.  Wskazać nowe 
wskaźniki dochodu i zadłużenia.            
 
Celina Jaworecka 
- Proponuję, aby skierować zapytanie do radcy prawnego o treści:  czy komisja 
skarbu ma prawo decydować, które wnioski składane przez pozostałe komisje, mają 
być odrzucone, a które przyjęte przez komisję ?  
 
Tadeusz Sławik 
-  Skąd wynika ten obowiązek ?   
 
Dariusz Holesz 
- Jeżeli chcemy zmienić część budżetu, to trzeba zmienić  pozostałe zapisy.  Co 
miesiąc będziemy zmieniać dwie uchwały. Jedną  w sprawie budżetu, drugą w sprawie 
WPE.   Ustawodawca wyraźnie określił, że wszelkie zmiany w budżecie  są po stronie 
prezydenta.   
 
Bernadeta Magiera 



- Pani radnej chodzi o to, że jeżeli wniosek odrzuci komisja skarbu, to prezydent 
nie będzie miał możliwości zapoznania się z nim.  
 
Celina Jaworecka 
- Możemy złożyć wniosek o poprawkę  do projektu uchwały, że pozostałe komisje 
składają wnioski do projektu budżetu do prezydenta miasta, a nie do komisji skarbu.     
 
Tadeusz Sławik 
− Dla radnych procedura jest korzystniejszym rozwiązaniem. 
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Dariusz Holesz 
- Radni mają możliwość składania wniosków w terminie do 31 lipca br.   Wydatki 
bieżące nie mogą być większe niż dochody bieżące. 
 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami:  za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 1 , powyższy projekt uchwały.  
 
 
 
 - odpowiedź na pismo w sprawie wyasygnowania środków finansowych 
   niezbędnych do kompleksowego wyposażenia sali terapii, 
 
Komisja zapoznała się z odpowiedzią na pismo w sprawie wyasygnowania środków 
finansowych. 
 
Odpowiedź stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
 
 
Ad. 6 
 
Komisja  przyjęła głosami:  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0 plan 
pracy komisji na II półrocze 2010r.   
 
Plan pracy komisji stanowi załącznik do protokołu.  
 
 
 
 
Ad. 7 
 
 Protokoły  z posiedzeń komisji zostały przyjęte głosami: 
 
- z dnia  22 kwietnia 2010r.  za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
- z dnia  20 maja  2010r.   za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0 
 
 
 
 



Ad. 8 
 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Komisja nie zgłosiła wolnych głosów i wniosków.  
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II część posiedzenia 
 
 
 
Ad. 9 
 
Wyjazd do Publicznego Żłobka Nr 1. 
-    posiedzenie wyjazdowe 
 
Komisja uczestniczyła w wyjeździe do Publicznego Żłobka nr 1. 
 
 
 
 
Ad. 10 
 
Przewodnicząca komisji podziękowała zebranym za przybycie i  zakończyła obrady. 
 

 
 
 
 
 

Przewodnicząca Komisji 
Zdrowia i Opieki Społecznej 

 
Bernadeta Magiera 

 
 
 
 
Protokołowała  
Alicja Trocka 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


